
Vácrátót Község Önkormányzat
Képviselő-testülete

J e g y z ő k ö n y v

Készült: Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2014. május 09-én, pénteken 18.00 órakor 
tartott közmeghallgatáson.

11/2014. (V.12.) számú rendelet: Telekadóról szóló rendelet módosítása.
12/2014. (V.12.) számú rendelet: SZMSZ módosítása.

59/2014. (V.09.) számú határozat: Váci Rendőrkapitányság szolgálati autó iránti kérelmének
     támogatása.

60/2014. (V.09.) számú határozat: Fogorvosi rendelő nyílászáróinak cseréjére benyújtott ajánlatok
    megtárgyalása (legkedvezőbb ajánlat elfogadása).

ZÁRT ülés keretében:
61/2014. (V.09.) számú határozat: Önkormányzati segélykérelem elbírálása.



Vácrátót Község Önkormányzat
Képviselő-testület

J e g y z ő k ö n y v

Készült: Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2014. május 09-én, pénteken 18.00 órakor
tartott közmeghallgatáson.

A közmeghallgatás helye: Gárdonyi Géza Művelődési Ház Sport- és Szabadidőközpont
2163 Vácrátót, Szabadság u. 28.

Jelen vannak: Garamszegi Géza polgármester
Papp István alpolgármester
Bolvári Attila képviselő
Csonka Ferencné képviselő
Horváth Mátyás képviselő
Monori Szilárd képviselő
Wildmann Erika képviselő

Matyó Anikó aljegyző

Jegyzőkönyv-vezető: Mikes Nóra igazgatási előadó

Meghívott vendégek:     Gyenes Szilárd Zöld Híd Régió Kft. ügyvezetője
dr. Horváth Imre Őrbottyáni Rendőrőrs Parancsnoka
Molnár József Körzeti Megbízott

Jelen van továbbá a lakosság részéről 16 fő.

Garamszegi  Géza polgármester  köszöntötte  a  megjelenteket,  megállapította,  hogy a  Képviselő-testület  7
tagja jelen van. A Képviselő-testület határozatképes. Felkérte Wildmann Erika képviselőt az jegyzőkönyv
hitelesítésre,  majd ismertette a napirendi  pontokat.   Az egyebek napirendi  pont  kapcsán még a csatorna
beruházásról  is  szeretne  tájékoztatást  adni.  Ezen  kívül  zárt  ülés  is  lesz,  mivel  időközben  érkezett  egy
önkormányzati segély kérelem, amit a testületnek kell elbírálnia.

A Képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyére tett javaslatot 6 igen és 1 „nem szavazott érintettség
miatt” elfogadta.

A Képviselő-testület a módosított napirendi pontokra tett javaslatot egyhangú 7 igen szavazottal elfogadta.

A Képviselő-testületi ülésről, lakossági részről, videofelvétel készült.

N a p i r e n d:
1./ 2013. évi zárszámadásról szóló beszámoló.
2./ 2014. évi költségvetés ismertetése.
3./ Zöld Híd Régió Kft. ügyvezetőjének tájékoztatása a hulladékszállításról.
4./ Községi Óvoda bővítéséről szóló tájékoztató.
5./ Egyebek:
- Váci Rendőrkapitányság kérelmének ismertetése szolgálati személygépjármű vásárlásáról.
- Csatorna beruházással kapcsolatos tájékoztatás.

Zárt ülés
1./ Önkormányzati segélykérelem elbírálása.



1./ Napirend:

Tárgya: 2013. évi zárszámadásról szóló beszámoló.

Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy 2013. évi zárszámadás anyaga a honlapon is megtekinthető a
testületi meghívó mellett. A zárszámadás elkészítését az Áht. és a Vht. írja elő. A zárszámadási rendeletet a
Képviselő-testület elfogadta.
A zárszámadási rendelet főösszegei a következők:
- 2013. évi bevétel 204.147 eFt
- 2013. évi kiadás 200.278 eFt
- 2013. évi pénzmaradvány     3.869  eFt
- 2013. évi költségvetés kiutalatlan támogatása          - 834 eFt
- 2013. évi pénzmaradvány     3.035  eFt
 A 2013. évi költségvetést a Képviselő-testület 212.045 e Ft-tal hagyta jóvá.
- Személyi juttatások   50.276  eFt
- Munkaadói járulék   13.288  eFt
- Dologi kiadások   79.248  eFt
- Felújítás, felhalmozási kiadás                 7.925   eFt
- Intézményi finanszírozás   61.308  eFt
Az Önkormányzat munkabérhitelt nem vett igénybe. A könyvvizsgálónak már nem kellett felülvizsgálnia.
Régebben  az  Önkormányzat  költségvetése  600-800  millió  Ft-os  volt,  ami  az  intézményi  beruházások,
pályázati  finanszírozások  miatt  volt.  Jelen  pillanatban  alaphangon  működnek  az  Önkormányzatok,  a
gazdálkodás körültekintő és takarékos.
Akinek az elhangzott beszámolóval kapcsolatban kérdése van, tegye fel.

Kérdés a beszámolóval kapcsolatban nem érkezett.

2./ Napirend:

Tárgya: 2014. évi költségvetés.

Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a 2014. évi költségvetést időben elkészítették a pénzügyes
kollégák az önkormányzat intézményvezetőivel történt részletes egyeztetés után, melyet a Képviselő-testület
megtárgyalt és elfogadott.
A költségvetésben az alábbiak a főösszegek:
Bevétel: 212.439 eFt,
Kiadás: 212.439 eFt,
Tervezett forráshiány: 0 Ft.
Az  Önkormányzatnak  december  31-én  nem  volt  hitele.  2012.  év  végén  a  Kormány  átvállalta  az
Önkormányzatoktól a hiteleket. Amikor korábban hitelt vett fel az Önkormányzat az is csak Ft alapú hitel
volt.  Az Önkormányzat  örült  az  adósságkonszolidációnak,  de amióta  ez  megtörtént,  azóta  lecsökkent  az
Önkormányzati  finanszírozások  összege.  A  központi  rendelkezések  megnyirbálták  az  Önkormányzat
lehetőségeit, az iskolát államosították, a KLIK működteti.

Ruzicska Judit lakos megjegyezte, hogy nem látja a honlapon a költségvetési rendeletet.

Garamszegi Géza  polgármester elmondta, hogy a KT anyagok mellett  vannak fenn a rendeletek, ott  kell
keresni. Akinek az elhangzott beszámolóval kapcsolatban kérdése van, tegye fel.

Kérdés a beszámolóval kapcsolatban nem érkezett.



3./ Napirend:

Tárgya: Zöld Híd Régió Kft. ügyvezetőjének tájékoztatása a hulladékszállításról.

Meghívott vendég: Gyenes Szilárd a Zöld Híd Régió Kft. ügyvezetője

Garamszegi  Géza  polgármester  tájékoztatásként  elmondta,  hogy 2013.  december  1.  napjától  a  Zöld Híd
Régió Kft. szállítja el a kommunális hulladékot a településről. A hulladékszállításról és rezsicsökkentésről
részéletes tájékoztatást adtak a Hírmondóban is.

Gyenes  Szilárd ügyvezető  köszöntötte  a  jelenlévőket,  de  sajnálta,  hogy  ilyen  kevesen  vannak  jelen  a
közmeghallgatáson. Sok dolog történt az elmúlt időszakban a cégükkel kapcsolatban, ugyanis új minősítési
eljáráson estek át. A Kormány döntése alapján csak az önkormányzati tulajdonban és az állami tulajdonban
lévő cégek végezhetnek csak ilyen jellegű tevékenységet, ezért is kellett átvenniük a szolgáltatást az ASA
Magyarország Kft-től.  Azt mindenkinek tudnia kell,  hogy a Kormány a 2011. évi szemétszállítási árakat
fagyasztotta be, az az alapja a számlázásnak. Sok a konfliktus a települések között, ugyanis a régi szolgáltató
díját fagyasztotta be a jogalkotó, ezt nem tudták kigazdálkodni a cégek. Őt az Észak-Kelet Pest és Nógrád
Megyei Regionális Hulladékgazdálkodási Társulás utasította, hogy a hozzá tartozó Önkormányzatoknál el
kell végezni a közfeladatot. Több száz millió forint a cég vesztesége, ezért állami segítséget kellett kérniük.
Ez a dolog még nem érinti a lakosságot, el tudják még látni a feladatukat, de fejlesztéseket már nem tudnak
végezni.  Az  önkormányzatok  kötelező  feladta  a  hulladékgazdálkodás  ellátása,  azonban  ármegállapító
lehetőségük az már nincs, ugyanis a miniszter állapítja meg a hulladékszállítás díját. Létrehozták a Magyar
Energetikai  és  Közmű-szabályozási  Hivatalt  is,  mely  szintén  a  lakosságnak  kerül  pénzbe,  ugyanis  a
szemétszállítási  díj  tartalmazza a Hivatal  fenntartásának a  költségeit  is.  A Zöld Híd Régió Kft.  300.000
ember hulladékát kezeli. 50 településen szállítják el a kommunális hulladékot. A szelektív hulladékgyűjtés
jelen  pillanatban  10-11 %-os,  de  Magyarország vállalta,  hogy 2020-ra  ez  50 %-os  lesz,  ami  igen nagy
feladat!
A hulladékgazdálkodás egy olyan feladat,  mely a lakosok együttműködésén is múlik,  ha a lakosok nem
segítenek, akkor ez a feladat nem ellátható. Tehát napi szintű együttműködésre lenne szükség a lakosság
részéről.

Garamszegi Géza polgármester szerint magyarázatot kaptak a jelenlévők a rezsicsökkentésről és arról, hogy
miért  is  nőtt  a  szemétszállítási  díj  a  rezsicsökkentés  ellenére.  A szelektív  hulladékgyűjtő  szigetek  nem
működtek  jól  a  településen,  ezért  kerültek  beszedésre  a  konténerek  és  ezért  maradt  csak  kint  az  üveg
konténer. Sajnos ebbe is minden szemetet beledobnak annak ellenére, hogy rá van írva, hogy az kizárólag
üveg gyűjtésére van kitéve. A hamu konténer jól működik, azt a lakosok rendeltetésszerűen használják. Kérte
Gyenes Szilárd urat, hogy adjon tájékoztatást az ISPA pályázat előírásairól.

Gyenes Szilárd ügyvezető elmondta, hogy a Kerepes-Ökörtelek-völgyi lerakó 95 %-ban EU támogatásból a
többi része pedig államit támogatásból épült meg. Korábban kötöttek egy pénzügyi megállapodást,  mely
szerint a biztonságra fordítandó pénzügyi forrásokat el kell különíteni. Erre a rezsicsökkentés miatt nincs
lehetőségük, ezért kérték a Nemzeti Fejlesztési Minisztériumot, hogy tekintsenek el ettől az elkülönítéstől. A
kérelem  időközben  elutasításra  került.  Gondot  jelent  az  is,  hogy  az  egységes  díjak  mellett  mindenütt
egységes  szolgáltatást  is  biztosítaniuk  kell.  Van  ugyanis,  ahol  éves  szinten  29  EFt-ot  fizetnek  a
szolgáltatásért, de van olyan település is, ahol 8 EFt az éves díj. Ebből nagyon sok probléma adódik, ami
érthető is.  A Társulás 100 %-os önkormányzati tulajdonnal alakult meg, melynek polgármesterek a tagjai.
Kérte a jelenlévőket, hogy a konkrét lakossági észrevételekről adjanak neki visszajelzéseket.

Ruzicska Judit Vácrátót, Rákóczi u. 58. szám alatti lakos megkérdezte, hogy mi a szelektív hulladék sorsa,
abból van bevétele a cégnek?

Gyenes Szilárd ügyvezető megjegyezte, hogy nem családi, hanem közösségi szinten csapódnak le ezek a
díjak.  Tájékoztatást  adott  arról  is,  hogy megalakult  az  OHÜ.  Minden külső  bevétel,  amit  a  cég  végez,
visszaforgatásra kerül,  ezáltal próbálják a lakosság terheit  csökkenteni.  A cég ilyen jellegű bevétele éves
szinten kb. 100 millió Ft, amit vissza tudnak forgatni a cégbe. Ilyen jellegű bevétele van a cégnek pl. abból,
hogy a DCM-et ellátják fűtőanyaggal.



Ruzicska Judit lakos megkérdezte, hogy a cég mennyire közvetíti az oktatást a lakosság felé?

Gyenes Szilárd  ügyvezető közölte, hogy az iskolai célcsoportot tudják bevonni. A Kft-nek saját autóbusza
van, naponta 2-3 csoportot visznek ki a lerakóba. A Társulásnak 109 település a tagja. A cég kommunikációs
csoportja most kezdte meg munkáját. Sajnos a cégnek sokszor a bérek kifizetése is gondot jelent, ezért nem
tudnak sokat  költeni  a reklámokra és a bemutatkozásokra.  A családok rezsicsökkentése 300 millió Ft-os
hiányt okozott a cégnek. Több hatósággal is perben állnak, mivel nem tudnak mit tenni. A bírósági pereiket
felfüggesztette a Bíróság, ugyanis az álláspontjuk szerint a cég fő feladata a köztisztaság végzése és nem a
bírságokkal  kapcsolatos  tennivalók.  Európában van egy mondás:  „Ott  kell  megoldani  a  problémát,  ahol
keletkezik!”

Garamszegi  Géza polgármester  megkérdezte,  hogy  az  elhangzott  tájékoztatóval  kapcsolatban  van-e
valakinek még kérdése.

Kérdés a tájékoztatóval kapcsolatban nem volt!
 
18.40 órakor Gyenes Szilárd megköszönte a meghívást és elhagyta a termet.

4./ Napirend:
Tárgya: Községi Óvoda bővítéséről szóló tájékoztató.

Garamszegi  Géza polgármester  ismertette  a  terveket,  mely  szerint  egy  negyedik  csoport  került  volna
kialakításra, de lehetőség van más módon is a csoportbővítésre és a 2 -3 év közötti gyermekek felvételére az
óvodában,  kevesebb  költségből,  mint  ahogyan  azt  elsőként  gondolták.  A negyedik  csoport  kialakítása
kapcsán kikérték az illetékes ÁNTSZ szakvéleményét. A csoportszoba kialakítása kisebb belső átalakítási
munkálatokat  igényel,  melyre  vonatkozóan a  költségvetésben kalkuláltak  összeget.  A rendelkezésre  álló
négyzetméter azonban, csupán 10 gyermek felvételét tette volna lehetővé (5 fő 3 év feletti és 5 fő 2-3 év
közötti). Az idei évben azonban az óvodába beíratott gyermekek alacsony száma miatt lehetőség van arra,
hogy a kiscsoportból egységes óvoda-bölcsődei csoport legyen, így költséghatékonyak tudunk lenni, hiszen
elég egy fő bölcsődei szakgondozót felvennünk a csoportban lévő két óvodapedagógus és egy fő dajka mellé.
Az Alapító Okiratot a múltkori testületi ülésen már elfogadták a képviselők, már csak a többi szabályzatot
kell módosítani és aktualizálni.

Matyó  Anikó aljegyző  hozzátette,  hogy a  régi  parókia  udvarában  lévő  épületből  tervezik  kialakítani  a
negyedik termet.  Szerencsés vétetlen,  hogy szeptembertől  kevés gyermek lett  beíratva az óvodába,  ezért
tudják megoldani a csoportbővítést két lépcsőben. A köznevelési törvény írja elő, hogy az intézményt érintő
átszervezést,  feladatbővítést az SZMK-val,  a nevelőtestülettel,  továbbá a szlovák nyelv oktatása miatt  az
Országos Szlovák Önkormányzattal is egyeztetni kell. Az óvoda alapító okiratát valóban módosította már a
korábbi  ülésen a testület.  A szakértői  véleményeket  kell  már  csak megvárni.  Az 1 fő felvételére nyáron
fogják kiírni az állás pályázatot, mivel szeptembertől szeretnék indítani az előzőekben említett csoportot.
Minimális eszközbeszerzésre is szükség lesz, de ez nem kerül majd jelentős költségbe. 1 fő bérköltségét kell
majd az Önkormányzatnak előteremtenie. A Pedagógiai Program, az SZMSZ és a házirend átdolgozása és
szakértetése már folyamatban van.

Garamszegi  Géza polgármester  megkérdezte,  hogy  az  elhangzott  tájékoztatóval  kapcsolatban  van-e
valakinek még kérdése.

Kérdés a tájékoztatóval kapcsolatban nem volt!

5./ Napirend:

Tárgya: Egyebek:

a./ Váci Rendőrkapitányság kérelmének ismertetése szolgálati autó vásárlásról.

Meghívott  vendégek:  dr.  Horváth  Imre az  Őrbottyáni  Rendőrőrs  Parancsnoka és  Molnár  József  körzeti
megbízott



Garamszegi Géza polgármester felkérte az őrsparancsnok urat, hogy adjon rövid tájékoztatást a terveikről, és
az elmúlt  időszak eseményeiről.  Tájékoztatásként  elmondta,  hogy ismét benyújtották a BM pályázatot  a
térfigyelő kamerarendszer  kiépítésre.  A kamerarendszer  11 ponton kerülne kialakításra,  mely lehetséges,
hogy a bűnözőket  elrettenti  majd. Korábban is  benyújtották már ezt  a pályázatot,  ami akkor elutasításra
került.

dr. Horváth Imre őrsparancsnok köszöntötte a jelenlévőket. Elmondta, hogy Vácrátóton a bűncselekmények
száma az előmúlt évben és időszakban csökkenő tendenciát mutat. Mindent meg is fognak tenni azért, hogy
ez  a  tendencia  megmaradjon,  vagy  tovább  csökkenjen.  Próbálják  többször  elhelyezni  a  településen  a
trafipaxos autót, amivel a Vácról érkező gyorshajtókat szeretnék kiszűrni. Tájékoztatásként elmondta, hogy a
tegnapi  nap  folyamán  két  fa  tolvajt  sikerült  elkapnia  a  kollégáinak.  A kérelemmel  kapcsolatban,  amit
benyújtottak már vannak konkrétumok is. Egy Dacia Duster gépkocsit szeretnének vásárolni az Őrbottyáni
Rendőrőrsnek,  melynek  az  ára  3,2  millió  Ft.  Ezt  az  autót  6  településen  használnák,  így  Őrbottyán
Önkormányzata kifizetné az autó vételárának a felét, a másik felét az öt településnek kellene kifizetnie, így a
Vácrátótra eső összeg 300 EFt lenne.
Tájékoztatásként  elmondta  továbbá,  hogy a  tavalyi  évben  bízta  meg  Molnár  Józsefet  az  őrsparancsnok
helyettesi feladatok ellátásával.

Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy örülnek a folyamatos rendőri jelenlétnek és nagyon jó dolog
az is,  hogy Molnár  József  körzeti  megbízott  helyi  lakos.  Számíthatnak a  segítségére  és  ha éppen nincs
szolgálatban akkor rögtön értesíti a kollégákat. Megkérdezte, hogy az elhangzott tájékoztatóval kapcsolatban
van-e valakinek még kérdése.

Kérdés a tájékoztatóval kapcsolatban nem érkezett.

18.55 órakor dr. Horváth Imre és Molnár József elhagyták a termet.

Garamszegi Géza polgármester javasolta a testületnek, hogy a rendőrségi kérést támogassák, mivel jó célt
szolgálna az autó vásárlása.

Papp István alpolgármester megkérdezte, hogy az önkormányzat ki tudja-e valamiből gazdálkodni a 300.000
Ft-os autóvásárlási támogatást?

Csonka Ferencné képviselő, PEB elnök szerint a kérelem támogatható, de a forrást, hogy miből biztosítják a
300.000,-Ft-ot még meg kell találni.

Garamszegi Géza  polgármester mivel a testület részéről más javaslat és hozzászólás nem volt szavazásra
bocsátotta a határozati javaslatot:

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 59/2014. (V. 09.) számú határozata:

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Váci Rendőrkapitányság Őrbottyáni Rendőrőrsének
szolgálati  autó  vásárlását  támogatja;  Vácrátótra  eső  arányos  részt  (300.000.-Ft)  megfinanszírozza.  A
pénzügyi forrást a költségvetésében meg kell találnia.

Határidő: folyamatos Felelős: polgármester

b./ Tájékoztatás a csatorna beruházásról.

Garamszegi  Géza  polgármester  tájékoztatásként  elmondta,  hogy  5,1  milliárd  Ft  támogatást  kapott  a
beruházásra az 5 település, amihez még további 800 millió Ft önrészt kellett biztosítani a Váci Vízi-közmű
Társulaton keresztül. A rendszer műszakilag jól működik, de a pénzügyi elszámolás még nem történt meg.
Vácrátót  község  keresetet  nyújtott  be  Őrbottyán,  mint  gesztor  ellen,  ugyanis  Őrbottyán  önkényesen
megváltoztatta a beruházást a saját javára. Korábban a BM-hez nyújtottak be panaszt ezzel kapcsolatban,
melyet az Ellenőrzési Főosztály meg is erősített a vizsgálat után. Vácrátót települést kár érte a beruházás



során ugyanis a 7 db központi átemelő helyett csak 3 db épült meg. Őrbottyánban pedig olyan utak is be
lettek csatornázva, melyek benne sem voltak a tervben. A múlt héten megérkezett  a vízjogi üzemeltetési
engedély, melyet egyedül csak Őrbottyán nem kapott meg, mert jelentősen eltértek a tervektől. A perben ezt
is fel tudják majd használni a gesztor település Őrbottyán ellen. Jelenleg 5 per van folyamatban, melyet
Vácrátót indított. 2 per a Váci Járásbírósra került, 3 per pedig a Budapest Környéki Törvényszékhez.
1. sz. per jogalap nélküli gazdálkodás miatt lett indítva, itt a követelés 129 millió Ft,
2. sz. per a kötbér miatt lett megindítva itt a Vácrátótra eső rész 112 millió Ft,
3. sz. per az ÁFA kérdés miatt lett megindítva itt a Vácrátótra eső rész 151 millió Ft,
4. sz. per a projekten belül történtek megkérdőjelezése miatt lett megindítva itt a Vácrátótra eső rész 2,1
millió Ft,
5. sz. per a projektfelelősök elmaradt díjazása miatt lett megindítva.
Összesen tehát 395.700.000 Ft a követelés Őrbottyán, mint gesztorral szemben, amit a Bíróságoknak kell
tárgyalnia. Megkérdezte, hogy az elhangzott tájékoztatóval kapcsolatban van-e valakinek még kérdése.

Kérdés a tájékoztatóval kapcsolatban nem volt!

c./ Fogorvosi rendelő nyílászáróinak cseréjére benyújtott árajánlatok ismertetése.

Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy három árajánlat érkezett a fogorvosi rendelő nyílászáróinak
cseréjére (2 ajtó és 3 ablak). A fogorvos vállalja a beruházás 50 %-át,  mivel a nyílászárók cseréje után
csökkenni fog a közüzemi számlája is.

Matyó Anikó aljegyző ismertette az árajánlatokat, melyek a következők (bruttó árak): ALFA Nyílászáró Kft.
383.000,-Ft, ALPA 2007 Bt. 459.163,-Ft, Absolute Ablak Kft. 463.633,-Ft. A legkedvezőbb ajánlatot tehát az
ALFA Nyílászáró Kft. adta.

Csonka Ferencné képviselő javasolta, hogy a legkedvezőbb ajánlatot fogadják el.

Garamszegi Géza  polgármester mivel a testület részéről más javaslat és hozzászólás nem volt szavazásra
bocsátotta a határozati javaslatot:

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 60/2014. (V. 09.) számú határozata:

Vácrátót  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  mellékletben  lévő  fogorvosi  rendelő  nyílászárók
cseréjére  benyújtott  árajánlatokat  megismerte.  Az  ajánlatok  közül  az  ALFA Nyílászáró  Kft.  árajánlatát
fogadja  el  383.000,-Ft  összegért.  A  Képviselő-testület  felhatalmazza  a  polgármestert  a  nyílászárók
megrendelésére.

Határidő: folyamatos Felelős: polgármester

d./ Telekadó rendelet módosítás tervezet megtárgyalása.

Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a múltkori ülés napirendi pontja volt  a telekadó rendelet
módosítása,  de  a  testület  a  döntést  elnapolta  az  utánajárás  miatt.  Felkérte  az  aljegyző  asszonyt  a
tájékoztatásra. 

Matyó Anikó aljegyző ismertette  a rendelet  tervezetet,  mely szerint  50 % adókedvezményt  kapna az  az
ingatlan tulajdonos, aki 100 db-nál több telekkel rendelkezik. A csökkentés miatt a holland cég kérelmet
nyújtott be az Önkormányzat felé, melyet a testület próbált teljesíteni. A holland cég előre 5 évre ki szeretné
fizetni az adó mértékét, de ezt a rendeletben nem lehet leszabályozni, erre külön megállapodást kell kötni a
cég vezetőségével. A visszamenőleges adóval már nem lehet mit tenni, azt ki kell fizetnie a cégnek.

Garamszegi  Géza polgármester  mivel  a  testület  részéről  más  javaslat  és  hozzászólás  nem  volt
szavazásra bocsátotta a rendelet tervezetet:



Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta meg:

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 11/2014. (V. 12.) számú rendelete:

Vácrátót  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  telekadóról  szóló  rendeletet  megismerte,  s  azt  a
mellékletben foglaltak szerint elfogadja.

Határidő: azonnal Felelős: polgármester

Garamszegi  Géza polgármester  megkérdezte,  hogy  van-e  valakinek  még  kérdése  a  napirendi  ponttal
kapcsolatban.

Kérdés a rendelettel kapcsolatban nem érkezett!

Makovinyi József Vácrátót, Ady E. u. 50. szám alatti lakos megkérdezte, hogy a bevétel növelését hogyan
képzeli el a Képviselő-testület?

Garamszegi Géza polgármester közölte, hogy a helyi adók emelését nem tervezi a testület. Olyan település
nem szeretne lenni, amely csak azért, hogy bejelentkezzenek különböző cégek nem fizettet iparűzési adót, ez
ugyanis adómegkerülés a szakemberek szerint. A Képviselő-testület tagjai és korábbi testületek, véleménye
szerint  megtettek  minden  tőlük  telhetőt.  Értékesíteni  is  próbálta  a  területeit  az  Önkormányzat.  Volt  is
érdeklődés a Széchenyi  u.  2. szám alatti  ingatlanra,  a vevőjelölttel  ismét fel fogják venni  a kapcsolatot.
Idősek otthonát terveznek kialakítani a területen, de a választások miatt a tárgyalások abbamaradtak. Volt, aki
pl.  kígyó tenyészetet  szeretett  volna létesíteni,  valamint  biogáz telepet  létrehozása kapcsán is  tárgyaltak.
Nagy gazdasági  élénkülés a közeljövőben nem várható.  A pályázati  lehetőségeket  folyamatosan figyelik,
sajnos mostanság nagyon beszűkültek a lehetőségek.

Makovinyi József lakos megjegyezte, hogy tehát semmi ötlete nincs a Képviselő-testületnek!

Garamszegi Géza polgármester közölte, hogy ez még nem választási kampány,  de ott  is csak azt fogják
megígérni, amit vélhetően teljesíteni is tudnak.

Makovinyi  József  lakos szerint  semmilyen programja nincs a testületnek. Munkahelyeket,  beruházásokat
kellene idehozni a településre.

Csonka Ferencné képviselő elmondta, hogy nagyon nehéz volt olyan költségvetést és beszámolót készíteni,
ahol nem volt hiány. Ez volt eddig a legnehezebb feladat. Tájékoztatásként elmondta, hogy a tavalyi évben
34 %-os volt a telekadó és építményadó befizetés aránya, amiből lehetne bevételre számítani. A helyi adókat
a  lakosok  85  %  arányban  fizették  be.  Voltak  cégek,  amelyek  felszámolták  magukat,  mások  új  céget
alapítottak,  a  régieknek már  nincs  bevétele.  A tárgyi  eszközöknél  és  immateriális  javaknál  17 % volt  a
teljesítés.  A testület  sok  mindent  betervezhet  a  költségvetésébe,  de  ha  nincs  bevétele,  akkor  nem lehet
beruházásokat tervezni és megvalósítani. Korábban megjelentették az adósok listáját is, de ez sem bizonyult
túl hatásosnak, vannak akiket a nyilvánosságra hozatal sem zavar, nem fizetnek.

Garamszegi Géza polgármester megjegyezte, hogy a csatorna kintlévőségekből is sok mindent meg lehetne
valósítani.  Az  intézmények  bérleti  díj  emelése  sem  lehet  megoldás,  mivel  akkor  nem  bérlik  ki  pl.  a
tornacsarnokot.  Esetleg ki  lehetne használni  a geotermikus fűtés lehetőségeit  és termálfürdőt  kialakítani,
amihez szintén befektetőre lenne szükség. A közmunka programot is fel lehetne karolni, de 1/5-öd részére
csökkent  a  támogatott  közmunkások aránya.  Magánerdőkbe is  el  lehet  menni  dolgozni,  de  akkor már  a
tulajdonossal kell felvenni a kapcsolatot. Amit tud a testület azt megteszi, de lehetetlen dolgokra nem tesznek
ígéretet.  

Matyó Anikó aljegyző kijelentette,  hogy az Önkormányzatnak nem feladata a munkahelyteremtés,  de az
elmúlt 1 – 1,5 évben 4 státusz került betöltésre pályáztatás alapján.

Makovinyi József lakos ő csak kíváncsi volt az ötletekre, nem azt várta, hogy munkahelyet teremtsenek a
testület tagjai.



Garamszegi  Géza polgármester  megjegyezte,  hogy  már  az  a  kritika  is  érte  a  testületet  és  a  korábbi
testületeket,  hogy túl  sok  feladatot  vállaltak  fel  és  túl  sok  beruházást  valósítottak  meg.  A beruházások
biztosan itt maradnak, ezért ezt nem lenne szabad felemlegetni. Folyamatosan szűnnek meg a nagyobb cégek
is, ez is a gazdaságnak köszönhető.

Wildmann Erika képviselő elmondta, hogy minden intézmény részéről folyamatos a pályázat figyelés, de azt
is tudnia kell mindenkinek, hogy nagyon sok munka van egy-egy pályázati anyag összeállítása során (akár
500-1000  oldalas  is  lehet  egy-egy  pályázati  anyag).  Korábban  pályázatot  pl.  a  Szentiván  Éji  álom
rendezvény megrendezésére, melyre a pályázati támogatás összege 100.000,-Ft két év után érkezett meg az
Önkormányzat számlájára.

Makovinyi  József lakos  közölte,  hogy ő  konkrétan  nem a  pályázatokra  gondolt.  Megkérdezte,  hogy ki
lobbizik azért a településen, hogy kapjanak egy kis pénzt? A válaszra lett volna kíváncsi!  A Széchenyi terv
keretében lehetőség van pályázni szociális- és bérlakásra, melyre 90 %-os támogatást biztosítanak, így csak
10  %-os  önrészt  kell  biztosítania  az  Önkormányzatnak.  Ezzel  a  lehetőséggel  és  pályázattal  esetleg
munkahelyeket lehetne teremteni.

Garamszegi Géza polgármester megjegyezte, hogy a korábbi Széchenyi u. 2. szám alatti lakásokkal is csak
gondja volt az Önkormányzatnak, ugyanis a lakóknak még a mai napig van tartozásuk a lakbér elmaradások
miatt. Egy-kétezer forintos lakbér tartozásokból 100 E Ft nagyságrendű tartozásokat halmoztak fel a bérlők,
és sok más Önkormányzatnál is ez jelent még ma is problémát. A médiából hallotta, hogy most Miskolc
város próbál tenni valamit a bérlakásaival, s azok lakóival.

Kürti Zsigmond lakos megkérdezte, hogy a polgármester úr magánszemélynek ajánlaná fel a lehetőséget,
hogy fürdőt létesítsen, mert nem értette pontosan, hogy mire is gondolt az előző felvetésénél?

Garamszegi  Géza polgármester  kijelentette,  hogy a termálvízzel  nem lehet  semmit  sem tenni  az  átadást
követő 5 évig, mivel ez a pályázat során kikötés volt a pályázat kiírója részéről. Eleve nincs reális alapja
annak, hogy itt a közeljövőben termálvizes fürdő létesüljön, mivel ahhoz egy komoly befektetőre is szükség
lenne. Megkérdezte, hogy van-e még valakinek kérdése, észrevétele?

Kérdés a jelenlévők részéről nem hangzott el!

A lakosok elhagyták a termet, mivel a testület zárt ülést rendelt el.

Nyílt ülés folytatása 19.55 órakor.

e./ SZMSZ módosítása

Matyó Anikó aljegyző  elmondja, hogy a korábbi testületi ülésen a kormányzati funkciók központi változása
miatt az intézményi alapító okiratok, továbbá az önkormányzat törzskönyvi változásai elfogadásra kerültek.
A dokumentációt a Magyar Államkincstár felé továbbították és a hiánypótlás keretében lenne szükséges a
Képviselő-testület részéről az SZMSZ módosítása, ugyanis az Önkormányzat vonatkozásában a kormányzati
funkciókat az SZMSZ-ben rögzíteni kell. Erre 20 napos határidőt biztosítottak a rendelkezésünkre.

Garamszegi Géza polgármester mivel a testület részéről hozzászólás nem volt, ezért szavazásra bocsátotta a 
rendelet tervezetet.

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testülete 7 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:

Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testületének 12 /2014. (V.12.) számú rendelete:
Vácrátót  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Szervezeti  és  Működési  Szabályzat  módosítását
megismerte és azt egységes szerkezetben, a mellékletben foglaltak szerint, elfogadja.

Határidő: azonnal Felelős: polgármester



Garamszegi Géza polgármester mivel több hozzászólás és napirendi pont nem volt mindenki megjelenését
megköszönte és a nyílt ülést 20.10 órakor bezárta.

Kme.

Garamszegi Géza     dr. Törőcsik Edit
                polgármester              jegyző

Wildmann Erika
jegyzőkönyv-hitelesítő
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